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Aika ja paikka 

13.1.2025 klo 12–13, Teams-yhteys 

Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avasi neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Anita Westerholm esitti puheenvuoron 
kaupungin luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 

• Alueen asukkaat ovat ilmaisseet monin tavoin huolensa sote-palvelujen 
tulevaisuudesta. Raaseporia on kohdannut useita negatiivisia muutoksia: 
ympärivuorokautisen päivystyksen poistuminen, Lohjan synnytyssairaalan 
sulkeminen ja ambulanssiresurssin väheneminen.  

• Yksittäisen asukkaan kannalta ei ole oleellista, vastaako palvelun 
järjestämisestä hyvinvointialue vai HUS. Palvelujen on toimittava ja 
hoidon saatavuus ja kielellisten oikeuksien toteutuminen on taattava.  

• Asukkaat esittävät kysymyksiä muun muassa palveluohjauksesta: mihin 
hakeutua missäkin tilanteessa. Toiveena on, että hyvinvointialue ja HUS 
käyvät näistä aiheista yhteistä keskustelua.  

• Ensihoitoon tarvitaan riittävästi resursseja.  
• Raasepori haluaa tuoda esiin, että päätöksenteossa on huomioitava 

alueen erityispiirteet, kuten alueen laajuus ja joukkoliikenteen ja 
taksipalvelujen rajallisuus. Myös alueen ikärakenne ja matkailun ja vapaa-
ajanasumisen aiheuttamat muutokset väestörakenteessa tulee huomioida.  



• Raaseporin päivystyksen muutokset vaikuttavat myös muihin 
viranomaisiin, kuten poliisin toimintaan.  

Kaupunginjohtaja Petra Theman esitti puheenvuoron kaupungin 
viranhaltijajohdon puolesta.  

• Yhteistyö sujuu viranhaltijajohdon näkökulmasta hyvin silloin, kun 
puhutaan asioista, joista kaupungilla on edelleen omia vastuita. Toisaalta 
kun puhutaan esimerkiksi terveydenhuollon palveluista, tilanne on 
haastava.  

• Asukkaat ovat tuoneet esille haasteita asiakasohjauksessa esimerkiksi 
Lohjan sairaalan ja Raaseporin akuuttivastaanoton välillä.  

• Raaseporissa on Helsingin jälkeen eniten yrityksiä asukasmäärää kohden. 
Yrittäjän sairastuessa riski tulonmenetyksille kasvaa, jos sote-palvelut 
eivät toimi riittävän hyvin.  

• Joissakin tilanteissa on tärkeää tehdä kuntakohtaista viestintää nykyistä 
tehokkaammin. Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue hyödyntää 
esimerkillisesti tiedolla johtamista, mutta raportoinnin osalta on 
huomattu, että tietoa esimerkiksi ensihoidon vaaratilanteista tai 
alueellisista vasteajoista ja niiden vaihtelusta ei saada kaupungille. 
Raportoinnin osalta tulisi saada tietoa myös asukasohjauksesta.  

• Läntisellä Uudellamaalla pystytään puhumaan kaikista asioista hyvin 
avoimesti, mikä helpottaa yhteistyötä.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen varapuheenjohtaja Veronica Rehn-Kivi esitti puheenvuoron 
hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon puolesta.  
 
• Yhteistyötä on ollut, mutta toisaalta negatiivisia kertomuksiakin on tuotu 

esille paljon.  
• Tiivis yhteydenpito hyvinvointialueen ja kunnan välillä on tärkeää, myös 

lakisääteisten yhteistyörakenteiden ulkopuolella.  
• Hyvinvointialue ja kunta tekevät työtä asukkaiden hyvinvoinnin eteen. 

Seuraavalla valtuustokaudella yhteistyö toivottavasti kohenee entisestään. 
Tämä edellyttää, että kuntien toivomukset otetaan huomioon.   
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  



• Terveysasemapalveluja on onnistuttu stabiloimaan alueella. Henkilöstötilanne 
on parantunut niin Tammisaaressa kuin Karjaalla. Vuokralääkäreitä on koko 
ajan vähemmän. Tiimimallia on onnistuttu kehittämään edelleen. HUS lopetti 
yöaikaisen päivystyksen syksyllä 2024. Akuuttivastaanottotoiminta siirtyi 
hyvinvointialueelle vuoden alusta. Potilastietojärjestelmämuutos on 
kuormittanut henkilöstöä, mutta yleisesti ottaen asiat ovat sujuneet melko 
rauhallisesti. Hetkittäin takaisinsoitot jonoutuvat, tyypillisesti tilanteissa, 
joissa useita päällekkäisiä sairaanhoitajien poissaoloja. Jonoja on purettu 
satunnaisesti tarvittaessa ylitöinä, myös viikonloppuisin. 

• Liljedahlinkadun hanke on saanut vuoden loppupuolella myönteisen ARA-
päätöksen, ja viestintää hankkeen jatkosta on tulossa. Olkkari-toiminnassa 
on aloittanut uusi kaksikielinen projektipäällikkö. Projektin puitteissa Olkkari-
toimintaa pystytään laajentamaan ja kehittämään.  

• Monet pelastustoimen palvelut toimivat hyvin. Ensihoidon osalta on 
ehdottomasti selvitettävä, mistä havaitut puutteet johtuvat. Raaseporin 
alueella on kolme ensihoitoyksikköä, kuitenkin siten, että Tammisaaren 
toinen yksikkö siirtyy Inkooseen päiväaikaan.  

• Hyvinvointialue toi esiin, että akuuttivastaanoton, vuodeosaston 
liikkeenluovutuksen, kaksikielinen osaamiskeskuksen ja Olkkari-toiminnan 
laajentamisen osalta viestittäisiin myös yhteistyössä Raaseporin kanssa.  

• Yhteistyön rakenteista suurin osa on toivottuja, asiallisia ja hyvin toimivia. 
Toiveena on tällä hetkellä, että kaikki yhteistyörakenteet toimisivat yhtä 
hyvin kuin parhaat verkostot.  

• Vaikuttamistoimielinten pöytäkirjat julkaistaan vuoden 2025 alusta lukien 
myös ruotsiksi hallintosääntömuutosten mukaisesti.  

• Hyvinvointialueen kärkihankkeita ovat digitaalisen asioinnin käyttöönotto, 
asiakasohjauksen kehittäminen, terveysasemien toiminnan uudistaminen ja 
yhtenäiset asiakas- ja potilastietojärjestelmät. Lisäksi tarkastellaan 
erikoissairaanhoidon kanssa tehtävää yhteistyötä.  
 

5. Muut asiat 

Hyvinvointialueen viranhaltijajohto esitti kunnan viranhaltijajohdolle uutta 
tapaamista vuoden 2025 aikana. Sovittiin, että tapaaminen järjestetään. 

Hyvinvointialue edistää yhteistyössä HUS-yhtymän kanssa järjestettävää 
tiedotustilaisuutta läntisen alueen palveluista, mukaan lukien päivystyspalvelut 
ja ensihoito. 

Väestönsuojelun osalta tullaan palaamaan yhteistyörakenteiden osalta erikseen. 
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun. 


